
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 30. januar 2020 stillet følgende 

spørgsmål nr. 554 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Jane Heitmann (V). 

 

Spørgsmål nr. 554:  

”Kan ministeren oplyse, om ministeren påtænker at gøre behandling af fnat veder-

lagsfri for at undgå at sygdommen breder sig yderligere, og da medicinen er meget 

dyr, og det kræver at hele familien behandles?” 

 

Svar: 

I Danmark har vi et behovsafhængigt medicintilskudssystem. Dette indebærer, at jo 

større udgifter man har til tilskudsberettiget medicin, jo større tilskud får man. Den 

maksimale egenbetaling i et individuelt tilskudsår er 4.190 kr., svarende til ca. 350 kr. 

om måneden.   

 

Personer, der har fået ordineret fnatlægemidler på udleveringstilladelse kan få indivi-

duelt medicintilskud (enkelttilskud) hertil. Det er lægen, der ansøger om enkelttilskud 

på vegne af patienten. Ansøgningen behandles af Lægemiddelstyrelsen i løbet af få 

dage. Tilskuddet kan gives med tilbagevirkende kraft, hvis man allerede har købt me-

dicinen.  

 

Derudover kan der også ansøges om enkelttilskud til magistrelt fremstillet svovlvase-

line salve, som også anvendes til behandling af fnat. 

 

Jeg har ikke på nuværende tidspunkt planer om at lave ændringer for så vidt angår til-

skud til lægemidler mod fnat. 

 

Jeg kan i øvrigt henvise til mit svar på SUU alm del – spm. 283. 

 

 

 

Med venlig hilsen 
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